
ACTA NÚM. 06 
 

 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
 
Titulars 
Francesc Accensi Alemanay 
Albert Branchadell Gallo 
Carlos Martinez Lizama 
Montserrat Masoliver Puig 
Jaume Moncasi Solsona 
Sara Moreno Colom 
Montserrat Pi Llorens 
María José Recoder Sellarés 
Josep Ros Badosa 
Carlos Sánchez Lancis 
Manuel Santirso Rodríguez 
Vicenç Sellés Martínez 
 
Suport 
Marta Arumí Ribas 
Joaquim Bernabe Rodenas 
Marta Bertrán Tarrés 
José Manuel Egea Zoyo 
Esther Fernández Mostaza 
Eva Miquel Valdés 
Valeri Sorolla Amat 
Ana Valencia Veloso 
 
 

A Bellaterra, a les 10:07 h del 6 de juliol 
de 2017, es reuneixen en sessió 
ordinària a la sala de juntes del Rectorat 
i sota la presidència de la vicerectora 
d’Estudiants i Cooperació, la doctora 
Sara Moreno Colom, els membres de la 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió els senyors Marc Caravaca Rodríguez, Jaume 
Farrés Vicén i Francesc Javier Such Martí i les senyores Anna Cros Alavedra, Gemma 
García Alonso i Margarita Martí Nicolovius. 
 
No hi assisteixen les senyores i senyors següents: 
 
Lourdes Aguilar Cuevas, Lluna Berlanga Mascuñán, Antoni Castelló Tarrida, Pilar 
Cortés Barrado, Juana Gallego Ayala, Jaume Garrés Vicén, Òscar Gómez Pitart, 
Carles Górriz López, David Jiménez Jiménez, Mercè Martí Ripoll, David Montpeyó 
García-Moreno, Salvador Navarro Soto, David Paloma Sanllehí, Jordi Prat Fernández, 
Nuria Ros Rovira, Alexandrina Rusu, Alfonso Salinas Díaz, David Sirvent Maza i 
Francisco Javier Tirado Serrano. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Clara Selva, en substitució de la senyora Margarita 
Martí Nicolovius, Gabriel Chancel, en substitució de la senyora Anna Cros Alavedra;  
 
Hi actua com a secretari la senyora Marta Tatger Olivé, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Hi assisteixen com a convidades les senyores Sara Martínez Sánchez i Susana 
Sánchez Ceba.  
 
Ordre del dia  
 
 



Punt 1  Aprovació de l'acta de la darrera sessió. 
Punt 2  Informe de la presidenta de la comissió. 
Punt 3  Informe sobre el Pla d’Acció Tutorial de la UAB i elevació al Consell de Govern 

per a la seva aprovació. 
Punt 4  Informació sobre les Tarifes del Servei d’Ocupabilitat de la UAB corresponents 

al curs 2017-2018. 
Punt 5  Aprovació de la Convocatòria d’ajuts a l’estudi per a estades i treballs de camp. 

Curs 2017-2018. 
Punt 6  Afers de tràmit. 
Punt 7  Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 

 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la darrera sessió 
 
Els membres de la Comissió aproven, per assentiment, l’acta de la darrera sessió.  
 
 
2. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
La presidenta de la Comissió inicia el seu informe explicant que fa 15 dies es va iniciar 
la segona edició de l’International Summer Term. Comenta que és un programa 
acadèmic d’una durada de tres o sis setmanes amb una oferta docent d’assignatures en 
anglès, i que enguany hi ha hagut una assistència superior d’estudiants respecte de la 
primera edició (estiu del 2016). Informa que, juntament amb el programa acadèmic, la 
Unitat de Dinamització Comunitària dissenya i articula l’acompanyament social dels 
estudiants per alumnes de la UAB (equip de «buddies»), que reben crèdits per aquest 
acompanyament i que, a més a més, practiquen l’anglès. Explica que aquest 
acompanyament social s’inicia quan els estudiants internacionals han acabat les 
classes.  
 
També en relació amb la participació a la universitat, comenta que ja es disposa del lema 
per a la propera edició de la festa major de la UAB, el 2017, que serà el 9 de novembre: 
«La salut mental sense estigmes a la UAB». Diu que, amb independència que sigui el 
lema de la festa major, es pretén que també inspiri les activitats del curs acadèmic 2017-
2018.  
 
En relació amb la FAS, exposa que ja s’ha iniciat una vegada més el Campus Ítaca i que 
està funcionant molt bé.  
 
Comenta que dilluns passat es va signar amb la Caixa d’Enginyers un conveni pel qual 
aquesta entitat s’avé a fer una aportació econòmica a la UAB per ajudar en el Programa 
d’Acollida de Refugiats de la UAB. Explica que aquest conveni amb la Caixa d’Enginyers 
permetrà treballar en una segona fase de l’acollida destinada a l’orientació laboral dels 
refugiats (recorda que la primera fase consisteix en l’assoliment de competències 
lingüístiques i aquesta la proporciona íntegrament la UAB, a través del Servei de 
Llengües, del SAF...). 
 
També informa que ja s’ha obert la convocatòria de Premis de Final de Grau amb 
Perspectiva Social, que té un doble vessant: l’economia social i sostenible, que gestiona 
la FAS, i la perspectiva de gènere, que gestiona l’Observatori per a la Igualtat.  
 
 



 
Comenta que s’ha tornat a reunir amb l’Institut de Català de les Dones per parlar 
d’aquests premis amb perspectiva de gènere, perquè els convoquen els estudiants en 
diferents universitats, però en alguns casos tenen dotació econòmica (UPF) i en d’altres 
no (UAB), i s’està treballant per homogeneïtzar-los. En cas que en un futur 
s’aconsegueixi dotar econòmicament aquests premis, diu que la idea seria mantenir les 
bases com ara, és a dir, hi hauria un premi per titulació i només els tres millors treballs 
d’entre tots els premiats serien els que es beneficiarien del premi econòmic.  
 
Comenta que s’està treballant un conveni amb el SIAD de Cerdanyola per tal 
d’institucionalitzar i formalitzar la col·laboració que ja s’està desenvolupant amb la UAB 
per donar cobertura i assistència als possibles casos de violència masclista que es donin 
en la comunitat universitària.  
 
Finalment, en temes de comunitat universitària, comenta que ja s’ha obert el termini per 
presentar-se al concurs de cartells per a la festa major, i anima tots els presents a 
participar-hi.  
 
En relació amb els temes d’ocupabilitat, comenta que ja s’ha fet la primera sessió de la 
Comissió d’Usuaris del Servei d’Ocupabilitat de la UAB i que va anar molt bé, que la 
resposta va ser molt positiva i que es confia que té molt potencial.  
 
En relació amb les oficines del Servei d’Ocupabilitat, comenta que ja estan pràcticament 
acabades les obres que permetran traslladar-les a la nova ubicació.  
 
També comenta que el proper 20 de juliol se signarà el conveni amb el SOC (de la 
Generalitat) per a la gestió dels convenis de pràctiques no laborals per a graduats i que, 
entre altres coses, es preveu la possibilitat de tramitar tot el conveni per via electrònica. 
Informa que està previst que, de cara al mes de setembre, es faci difusió d’aquest 
conveni per donar-lo a conèixer als graduats.  
 
Explica que, a la sessió de la Comissió d’Afers Acadèmics del mes de maig, es va 
aprovar una modificació de la Normativa de pràctiques externes de la UAB en relació 
amb els ajuts a l’estudi: en aquest sentit, es va aprovar que en les pràctiques externes 
curriculars és opcional preveure l’existència d’un ajut a l’estudi però, en el cas de les 
extracurriculars, es preveu l’exigència de pactar un ajut a l’estudi, el preu per hora del 
qual aprova anualment el Consell Social. Explica que actualment el preu per hora 
d’aquest ajut s’ha fixat en el preu per hora per als ajuts de col·laboració de la UAB, dins 
del seu programa d’ajuts a l’estudi. Comenta que la normativa preveu la possibilitat 
d’establir excepcions (totals —no preveure cap ajut a l’estudi— o parcials —pactar un 
preu per hora inferior a l’aprovat pel Consell Social), sempre que estiguin justificades. 
 
Abans de passar la paraula al vicerector de Programació Acadèmica i Qualitat, presenta 
a la presidenta de la Fundació Alumni, que avui assisteix per primera vegada a la 
Comissió.  
 
Pren la paraula el vicerector de Programació Acadèmica i Qualitat, que informa que en 
la darrera conferència general del CIC es va aprovar l’esborrany de decret de preus, del 
qual destaca la voluntat política que, en el cas dels estudiants que hagin estudiat un 
grau de 180 crèdits (3 anys) i vulguin fer un màster, els primers 60 crèdits d’aquest 
màster tinguin el mateix preu que per als graus. També comenta que, si es manté com 
a l’esborrany, es preveu una millora de les beques Equitat dels màsters oficials.  
 
També destaca que es va aprovar una moratòria de quatre anys, a proposta de la 
Comissió de Política Lingüística del CIC, per a l’exigència del nivell B2 de tercera 



llengua, i informa que a la darrera Comissió d’Afers Acadèmics es va tractar la normativa 
d’avaluació continuada per donar compliment a la moció aprovada durant el Claustre de 
desembre del 2016. Informa que inicialment es va presentar un document que va ser 
objecte de diferents esmenes fins que, a la darrera sessió de la Comissió d’Afers 
Acadèmics, es va aprovar, i explica breument en què consisteix aquest canvi, què 
s’entén per avaluació continuada i recuperació i quines condicions han de reunir. Diu 
que, si tot va bé, aquesta normativa s’aprovarà en el proper Consell de Govern i està 
previst que entri en vigor de cara al curs 2018-2019. 
 
Finalment, en relació amb la selectivitat, informa que va anar molt bé i que, de les dades 
generals de què disposa, cal destacar que amb relació a anys anteriors ha baixat una 
mica la nota. Passa la paraula a Jaume Moncasi, que complementa la informació 
facilitada pel vicerector sobre aquesta qüestió.  
 
Pren la paraula el vicerector de Relacions Institucionals i de Cultura, que informa sobre 
les activitats de celebració del 50è aniversari de la UAB, i diu que aquesta celebració es 
durà a terme durant dos cursos acadèmics, 2017-2018 i 2018-2019, atès que el 50è 
aniversari és el juny de 2018. Comenta que l’acte inaugural es durà a terme al lloc 
originari on va començar la UAB, al claustre del Monestir de Sant Cugat, i que està 
previst que sigui el dia 21 de setembre a les 6 de la tarda. Atès que es durà a terme en 
un lloc emblemàtic, diu que serà un acte del tot solemne, que la conferència anirà a 
càrrec de Federico Mayor Zaragoza i que es preveu una actuació sorpresa d’un grup de 
teatre.  
 
També avança que, amb motiu de la festa major de la UAB, es farà la primera edició 
dels UAB Games, una sèrie d’activitats esportives durant la setmana de la festa major. 
D’altra banda, comenta que s’han recuperat els gegants de la UAB, que ara estan 
restaurant uns geganters que els tenen cedits per a aquesta finalitat, i finalment diu que 
es treballa per incloure al web tots els actes que s’estan preparant de cara al cinquantè 
aniversari.  
 
Acabades totes les exposicions, la presidenta de la Comissió obre un torn de paraules i 
els membres assistents pregunten, bàsicament, per les novetats incorporades a la 
normativa de pràctiques i en concret a les previsions dels ajuts a l’estudi i a les 
excepcions previstes.  
 
 
 
3. Informe sobre el Pla d’acció tutorial de la UAB (PAT UAB) i elevació al Consell de 
Govern perquè l’aprovi, si escau  
 
Per presentar aquest punt, la presidenta de la Comissió recupera les idees que ja es 
van comentar a la sessió del mes de març d’aquesta comissió i que es van concretar en 
una presentació de l’esquema. Dit això, la presidenta passa a explicar amb detall el 
document facilitat als membres de la Comissió. Comenta que actualment es tenen 13 
plans d’acció tutorial a la UAB corresponents als diferents centres i, bàsicament, el 
document de què ara es vol informar presenta un recull de les línies generals d’aquests 
13 plans d’accions tutorial, atès que es presenta com un paraigua que doni cobertura a 
tots els diferents plans tutorials de cada centre.   
 
Dins de l’explicació del document, destaca que es configura a partir de quatre fases molt 
importants: 1. assessorament previ a la Universitat: orientació; 2. acollida universitària; 
3. acompanyament acadèmic durant la vida universitària; 3. acció tutorial orientada a la 
professió i l’ocupabilitat: orientació professional; 4. de manera transversal a totes les 



fases anteriors, acompanyament d’aquelles situacions que requereixen supervisions 
específiques amb caràcter temporal o al llarg de la vida acadèmica.  
 
També es recull la proposta que sigui l’ICE qui avaluï el PAT de la UAB per detectar-hi 
allò que no funcioni i millorar-lo curs a curs.  
 
Es genera debat sobre el document entre els membres de la Comissió, que finalment, 
per assentiment, acorden: 
 
Primer. Informar favorablement sobre el Pla d’acció tutorial de la UAB, que 
s’acompanya com a annex 1.  
Segon. Elevar el Pla d’acció tutorial de la UAB al Consell de Govern perquè 
l’aprovi, si escau.  
 
Tercer. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i Ocupabilitat l’execució i el 
seguiment d’aquests acords.  
 
Quart. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius.   
 
 
4. Informació sobre les tarifes del Servei d’Ocupabilitat de la UAB corresponents al curs 
2017-2018 
 
Per presentar aquest punt, la presidenta de la Comissió passa la paraula a Vicenç 
Sellés, cap del Servei d’Ocupabilitat, que presenta les tarifes del servei. Comenta el 
document remès als membres assistents, que es presenta perquè en tinguin 
coneixement i que no requereix aprovació ni informe favorable, atès que aquesta 
competència correspon al Consell Social. Exposa que el document enviat és una llista 
en què consten els serveis oferts i la tarifa de cadascun, d’aquesta manera es poden 
veure tots els serveis. Comenta que s’han mantingut els preus que tenien quan eren 
Treball Campus i que han desaparegut els càrrecs interns per a la gestió de convenis 
de pràctiques. Comenta que, bàsicament, l’únic que es cobra és el servei de fer un 
conveni amb entitats externes, sempre que el cas concret no suposi una excepció.  
 
 
 
5. Aprovació de la Convocatòria d’ajuts a l’estudi per a estades i treballs de camp per al 
curs 2017-2018 
 
Per tractar aquest tema, la presidenta de la Comissió recupera les explicacions fetes a 
la sessió anterior de la Comissió, fent èmfasi en la necessitat d’esgotar tota la partida 
econòmica de la qual es disposa per ajudar els estudiants, i diu que després de fer un 
diagnòstic real de la situació van detectar que, amb la cronificació de la situació de crisi, 
un col·lectiu d’estudiants de titulacions molt concretes  han pogut continuar els estudis, 
peròtenen problemes per finalitzar-los per determinats costos econòmics d’estades de 
camp obligatòries.  
 
Explica breument el document que es presenta i respon les qüestions formulades per 
alguns dels membres de la Comissió.  
 
 
La Comissió, per assentiment, acorda:  
 



Primer. Aprovar la Convocatòria d’ajuts a l’estudi per a estades i treballs de camp, 
que forma part del Programa d’ajuts a l’estudi de la Universitat Autònoma de 
Barcelona per al curs 2017-2018 (annex 3).  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i Ocupabilitat l’execució i el 
seguiment d’aquests acords.  
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius.   
 
 
 
6. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha 
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
Tampoc n’hi ha.  
 
 
La presidenta de la Comissió desitja molt bones vacances a tots els assistents i a les 
11.54 h aixeca la sessió, de la qual, com a secretària estenc aquesta acta.  
 
 
 
La secretària Vist i plau 

La presidenta 
 
 


